
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU 
ZDRAVOTN Ě SOCIÁLNÍ FAKULTY JIHO ČESKÉ UNIVERZITY 

V ČESKÝCH BUDĚJOVICÍCH ZE DNE 15. 12. 2014 

Přítomní členové (bez titulů):  
F. Dolák, I. Brabcová, D. Nováková, M. Hrušková, L. Kozlová, L. Martinek, L. Heresová, 
J. Král, 
 
Omluveny (bez titulů): S. Bártlová, O. Doskočil, P. Zimmelová, M. Ekhardtová, E. Makas 
Nevaeva 
 
Hosté (bez titulů):  
V. Tóthová (děkanka), J. Šemberová (proděkanka), I. Chloubová (proděkanka), D. Prouza 
(proděkan), V. Kahoun (proděkan), J. Bednář (tajemník),   
 
Předseda akademického senátu F. Dolák přivítal přítomné a zahájil jednání senátu ZSF JU a 
konstatoval, že senát je usnášeníschopný (senát je v počtu 8 členů). Seznámil senát 
s programem zasedání. Zápisem byl pověřen J. Král (PRO - 8, PROTI - 0, ZDRŽEL SE – 0).  
 
Předseda senátu navrhl za skrutátory D. Novákovou a M. Hruškovou, 
Hlasování senátu: PRO - 6, PROTI - 0, ZDRŽELI SE – 2. 
Akademický senát ZSF JU schválil návrh skrutátorů.   
 
Program: 

1. Aktualizace dlouhodobého záměru pro rok 2015. 
2. Žádost o reakreditaci bakalářského studijního programu Porodní asistence. 
3. Žádost o prodloužení doby platnosti akreditace bakalářského studijního programu  

B 5341 Ošetřovatelství, studijní obor 5341R009 Všeobecná sestra. 
4. Různé. 

 
Program zasedání senátu byl schválen plným počtem hlasů přítomných senátorek a senátorů 
(PRO: 8 hlasů).  
 
1. Aktualizace dlouhodobého záměru pro rok 2015. 
 
 Děkanka fakulty V. Tóthová: Tak jako každým rokem byla připravena aktualizace 
dlouhodobého záměru, který je v souladu s dlouhodobým záměrem, který končí v roce 2015. 
Jednotlivé části dlouhodobého záměru vychází ze zaměření naší fakulty, ve všech oblastech, 
aby byl aktualizován záměr fakulty podle současného stavu. Přípravu aktualizace 
dlouhodobého záměru má na starosti úsek rozvoje. 
 Proděkan V. Kahoun: Materiál je posledním rokem aktualizace dlouhodobého záměru, 
tak jak byl přijat v roce 2011. Vychází i z aktualizace dlouhodobého záměru univerzity. 
Jednotlivé cíle jsou nastaveny v aktivitách projektu, které jsou připravovány v řešení v rámci 
institucionálních rozvojových projektů pro rok 2015. Jde o priority, tak jak jsou připravovány 
v rámci aktivit záměru financovaných z prostředků Evropské unie. Záměr je rozdělen do čtyř 
částí, na závěr každé části jsou uvedeny cíle, které by chtěla fakulta naplňovat. 
 
 
 



Rozprava:  
 L. Kozlová: Jak probíhá spolupráce fakulty s Jihočeským divadlem? 
 Proděkanka J. Šemberová: Jde o spolupráci  Univerzity třetího věku Zdravotně 
sociální fakulty s Jihočeským divadlem na půdě Jihočeské univerzity. 
  
Hlasování senátu: PRO - 8, PROTI - 0, ZDRŽELI SE – 0. 
 
Akademický senát ZSF JU schválil Aktualizaci dlouhodobého záměru pro rok 2015. 
 
2. Žádost o reakreditaci bakalářského studijního programu Porodní asistence. 
 
 Děkanka V. Tóthová: Oborům Všeobecná sestra a Porodní asistence končí akreditace v 
červenci 2015. Připravili jsme materiál pro prodloužení akreditace Porodní asistence. Materiál 
připravila garantka oboru docentka Boledovičová pod vedením paní proděkanky Chloubové. 
Proděkanka I. Chloubová: Předložené materiály Porodní asistence nemají výrazné změny 
oproti stávají akreditaci. Bude se žádat o akreditaci jak v prezenční tak v kombinované formě 
studia podle vyhlášky č. 39/2005 Sb. Materiál byl zaslán v listopadu na Ministerstvo 
zdravotnictví k vydání souhlasného stanoviska. Akreditace končí 31.7. 2015. 
 
Hlasování senátu: PRO - 8, PROTI - 0, ZDRŽELI SE – 0. 
 
Akademický senát ZSF JU schválil žádost o reakreditaci bakalářského programu Porodní 
asistence. 

 

3. Žádost o prodloužení doby akreditace bakalářského studijního programu B 5341 
Ošetřovatelství, studijní obor 5341R009 Všeobecná sestra.  

 
 Děkanka V. Tóthová: Akreditace končí v červenci roku 2015. Připravili jsme žádost o 
prodloužení akreditace oboru v českém a anglickém jazyce. Ve studijním oboru byly 
provedeny určité změny, na základě diskuze se studenty i studentské oborové rady. Obor je 
náročný, kdy musí studenti za tři roky zvládnout 4600 hodin z toho 2300 hodin praktické 
výuky. Národním standardem jsou stanoveny minimální počty hodin teoretických předmětů, 
ze kterého se vychází. Byl stanoven minimální počet hodin v důležitých předmětech. V rámci 
individuálních konzultačních hodin mají studenti možnost navštívit odborné učebny, kde pod 
odborným dohledem mohou činnost nacvičovat. Posílili jsme některé profilující předměty pro 
studenty přicházejících z nezdravotnických škol, kvůli obtížnosti praktické výuky. Studenti 
pozitivně hodnotili letošní rok, než odcházeli na praxi. Došlo k přesunu jednotlivých 
předmětů s logickou návazností. 
 
 
Hlasování senátu: PRO - 8, PROTI - 0, ZDRŽELI SE – 0. 
 
Akademický senát ZSF JU schválil žádost o prodloužení doby platnosti akreditace 
bakalářského studijního programu B 5341 Ošetřovatelství, studijní obor 5341R009 
Všeobecná sestra. 
 

4. Různé 
 



 Proděkanka I. Chloubová informovala senátory o tom, že studenti přistupující ke 
státním závěrečným zkouškám, tzn. druhé ročníky navazujících a třetí ročníky bakalářských 
studijních programů avizují, že mají velmi málo času na přípravu ke státním závěrečným 
zkouškám, proto se studijní oddělení snažilo pro tento semestr upravit rozvrhy tak, aby zůstala 
hodinová dotace stejná, snažili jsme se zkrátit teoretickou výuku z deseti týdnů na osm, kdy 
rozsah předmětu zůstane stejný, ale bude změněná hodinová dotace v jednotlivých 
předmětech. Budu informovat vedoucí kateder, ale i vyučující o tom, že předmět, který měli 
dvě hodiny týdně, budou mít v letošním akademickém roce v letním semestru v rozsahu tři 
hodiny týdně. Tudíž se získají dva týdny, pro dřívější začátek zkouškového období, a měli tím 
více času na přípravu ke státním závěrečným zkouškám. 
 L. Kozlová: Nebylo by vhodnější do budoucna, aby se toto aplikovalo přímo v 
akreditaci?  
 Proděkanka I. Chloubová: Obor Všeobecná sestra a Porodní asistence mají celý letní 
semestr odbornou praxi, zde to nejde udělat vzhledem k rozsahu praxe. Obor jako Speciální 
pedagogika,  kde se ve třetím ročníku letního semestru předměty zakončují kolokviem, nebo 
zápočtem se studenti mohou během semestru připravit na státní závěrečné zkoušky. Pro další 
roky to bude takto nastaveno a v akreditaci se to odrazí. 
 Děkanka V. Tóthová poděkovala senátorkám a senátorům, že odsouhlasili per rollam 
akreditační spis v doktorském programu DSP Rehabilitace, vzhledem k časové tísni.  
 L. Kozlová: Nebylo příjemné pro mě jako pro přednášející, která vstupuji do tohoto 
programu, když mi přišlo ve čtvrtek, udělejte do pátku. Takové nepříjemnosti nemusí nastat, 
pokud si to odborná garantka ohlídá. 
 
 
Příští zasedání akademického senátu ZSF JU je plánováno na pondělí 26. 1. 2015 od 16:00 
hodin v zasedací místnosti děkanátu. 
 
 
Zapsal: Jaroslav Král      V Českých Budějovicích dne 19. 12. 2014 

 
 

 

 


